



CANADA

No. 15
no

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMEDIATE

MARCH 1, 1972
LE 1^{ER} MARS 1972

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
e**

LAVAL SEMINAR ON INTER-AMERICAN
COLONIAL HISTORY/

SÉMINAIRE A L'UNIVERSITÉ LAVAL SUR
L'HISTOIRE COLONIALE AUX AMÉRIQUES

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that, at the invitation of the Canadian Government, a special seminar of the Pan American Institute of Geography and History will be convened at Laval University, Quebec, from March 5-10, 1972, to discuss inter-American colonial history. Participating in the seminar will be some 60 leading historical researchers from countries of the western hemisphere and historians from many parts of Canada. The subject of the seminar at Laval University will be "Colonial Institutions in the Americas of the 18th Century".

Prior to the opening of the seminar, the Secretary-General of the Pan American Institute of Geography and History, Mr. Carlos Forray Rojas of Chile, visited Ottawa for discussions on February 29 and March 1 with senior officials of the Departments of External Affairs and Energy, Mines and Resources, before proceeding to Laval University.

This seminar in Quebec is symptomatic of Canada's increasing participation in inter-American affairs. The seminar has been organized by the Canadian National Section of the Institute and the Department of External Affairs in the context of Canada's participation in an increasingly broad range of inter-American activities. The Pan American Institute of Geography and History is a specialized agency of the Organization of American States. Canada joined the Institute as a full member in 1961 and is playing an active part in the Institute which is an intergovernmental organization devoted to encouraging, co-ordinating, publicizing and conducting cartographical, geophysical, geographical and historical projects in the Americas.

* * *

Le Secrétaire d'État aux Affaires extérieures, l'honorable Mitchell Sharp, annonce que l'Institut Panaméricain de Géographie et d'Histoire s'est rendu à l'invitation du Gouvernement canadien de tenir à l'Université Laval, du 5 au 10 mars, un séminaire spécial sur l'histoire coloniale aux Amériques. On s'attend à ce qu'une soixantaine de chercheurs éminents en provenance de divers pays de l'hémisphère occidental, de même que nombre d'historiens canadiens, participent à cette réunion qui a retenu comme thème de ses travaux: "Les institutions coloniales aux Amériques au 18^e siècle".

Le Secrétaire général de l'Institut Panaméricain de Géographie et d'Histoire, M. Carlos Forray Rojas, du Chili, s'est entretenu à Ottawa le 29 février et le 1^{er} mars avec de hauts fonctionnaires du Ministère des Affaires extérieures et du Ministère de l'Énergie, des Mines et des Ressources, avant de se rendre à l'Université Laval.

Ce séminaire est symptomatique de la participation croissante du Canada aux affaires inter-américaines. La Section canadienne de l'Institut a organisé ce séminaire en étroite collaboration avec le

Ministère des Affaires extérieures, dont l'intérêt et la participation aux multiples activités panaméricaines ne cessent de croître d'année en année.

L'Institut Panaméricain de Géographie et d'Histoire est une agence spécialisée de l'Organisation des États américains. Le Canada en fait partie depuis 1961 et joue un rôle actif dans cet organisme intergouvernemental qui s'est donné comme tâche d'encourager, de coordonner, d'effectuer, et de publier des travaux en cartographie, en géophysique et en géographie, de même que des études portant sur l'histoire des Amériques.